
Krataa a wayɛ ama mmaa a wɔbɛfa 
afuro, wɔn a wafa afuro anaa 
wɔrema wɔn mma nufoɔ

Wasɔ coronavirus aduro no asɔ 
mprɛ pii ahwɛ ahunu sɛ ɛyɛ. 

Wɔde coronavirus aduro no wɔ 
mprɛnu. Sɛ w’awɔ paneɛ a ɛdi 
kan a ansa na worefa afuro a, wo 
bɛtumi akɔwɔ deɛ ɛtɔ so mmienu 
no sɛ w’annya ɔhaw biara a ano 
yɛ den berɛ wo wɔɔ deɛ ɛdi kan 
no a. 

Sɛ w’afa afuro a, ɛsɛ sɛ wowɔ 
coronavirus aduro no mprenu na 
wo de abɔ wo ne w’abɔfra no ho 
ban. Aduro no ntumi mma wo 
anaa wo ba no a wonya nwoo no 
no nya coronavirus yareɛ no bi.

Pfizer ne Moderna coronavirus 
nnuro no na wɔpɛ sɛ apemfoɔ 
nya. Sɛ wadikan de Astrazeneca 
awɔ wo a, wobɛtumi agye deɛ ɛtɔ 
so mmienu no nanso ɛsɛ sɛ wo ne 
wo dɔkota anaasɛ wo nɛɛse nni 
kan nya nkitaho fa ɔhaw a ɛwɔ 
mogyatoa bɔ haw ho.



Worema w’abɔfra nufoɔ no yɛ ma 
wo ne wo ba no. 

Animdefoɔ a wɔwɔ Abadwakuo 
a W’aka abɔ mu wɔ Mpaneɛwɔ 
ne Adusɔ (ƐCVI) so no ka sɛ 
wobɛtumi awɔ paneɛ no berɛ a 
worema wo ba nufoɔ. 

Ewiase Apɔmuden Kuo (WHO) 
nso gye to mu sɛ mmaa wɔrema 
wɔn mma nufoɔ bɛtumi awɔ 
paneɛ no bi.

Sɛ w’awo awie a, ɛsɛ sɛ wo wɔ 
paneɛ no animuanimu yi ara. 

Wo bɛtumi afa afuro a berɛ a 
w’awɔ paneɛ no bi.

Mpaneɛwɔ, reboa abɔ wɔn a wɔyɛ merɛ ho ban. 
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